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Odpowiadając na Pana interpelację dotyczącą wykonania oprysków 
owadobójczych informuję, że od kilku lat na terenie miasta nie są już przeprowadzane 
opryski przeciwko owadom i pajęczakom oraz w roku bieżącym nie jest planowane 
przeprowadzenie kompleksowego oprysku przeciwko komarom. 

Przeprowadzona analiza specjalistycznej literatury przedmiotu wskazuje, że 
opryski przeciwko komarom i kleszczom nie rozwiązują problemu, są ostatecznością oraz 
wykazują się krótkotrwałym działaniem, natomiast mają negatywny wpływ na środowisko 
i funkcjonujące w nim ekosystemy a także zdrowie publiczne.

Pamiętać należy, że:
- skuteczność takich oprysków uzależniona jest od warunków pogodowych oraz 

czynników środowiskowych, takich jak wiatr, deszcz czy temperatura,
- terenu miasta nie można w całości pokryć opryskiem w rezultacie czego jego 

skuteczność jest niewystarczająca, a komary mogą szybko powracać do obszaru po 
zastosowaniu środka chemicznego,

- kontakt z tymi substancjami może prowadzić do podrażnień skóry, układu 
oddechowego lub oczu, a długotrwałe narażenie na te substancje może być szkodliwe 
dla zdrowia,

- opryski takie nie są neutralne dla środowiska zabijając nie tylko komary, ale także inne 
pożyteczne owady oraz pajęczaki, zaburzając tym samym funkcjonowanie 
ekosystemów przyrodniczych,

- chemikalia z oprysku mogą przedostać się do wód powodując zamieranie żyjących tam  
organizmów,



- stosowanie oprysków może prowadzić do wytworzenia się oporności u populacji 
komarów na używane substancje chemiczne, co z kolei może utrudnić kontrolowanie 
populacji tych owadów w przyszłości,

- przeprowadzenie kompleksowego oprysku w mieście może mieć niepożądane efekty 
uboczne dla zdrowia mieszkańców, zwłaszcza dla osób cierpiących na schorzenia 
układu oddechowego czy kobiet w ciąży i małych dzieci.

Mając na uwadze, że chemiczne opryskiwanie przeciwko komarom nie jest 
neutralne dla środowiska, pociąga za sobą konsekwencje dla ludzi i innych pożytecznych 
owadów, a także wykonywane punktowo jest mało skuteczne i wykazuje krótkotrwałe 
działanie co powoduje, że jest również ekonomicznie nieuzasadnione, przeprowadzenie 
oprysków na terenach miejskich będzie krokiem podjętym bardzo rozważnie oraz 
w ostateczności.

Dziękując za przekazanie głosu mieszkańców w złożonej interpelacji,

        pozostaję z wyrazami szacunku

Prezydent Miasta

Jacek Wójcicki
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